
EL PUNT AVUI
DIJOUS, 16 D’ABRIL DEL 201522 | Punt de Vista |

Les cartes adreçades a la Bústia han de portar les dades personals dels seus autors: nom, cognoms, adreça, número de
telèfon i número de carnet d’identitat o passaport. Així mateix, cal que no superin les quinze línies o els vuit-cents
caràcters d’extensió. El Punt Avui es reserva el dret de publicar-les i escurçar-les. No es publicaran cartes signades amb
pseudònim o amb inicials. Els textos s’han d’adreçar a bustia-catalunya@elpuntavui.cat

EL LECTOR ESCRIU

“Coll és hereu d’una tradició,
la dels dibuixants catalans
d’abans de la guerra, que
enllaça amb els nous corrents
europeus del moment”
Joan Manuel Soldevilla.
AUTOR DE LA INTRODUCCIÓ DEL LLIBRE ‘JOSEP COLL.
EL OBSERVADOR PERPLEJO’

“No es poden aprendre
bé les llengües estrangeres
si les llengües vehiculars no
estan ben consolidades”
Carme Rider. SECRETÀRIA DE LA SOCIETAT
CATALANA DE PEDAGOGIA (SCP)

comarques té des d’ahir
el mapa de Catalunya

42
Jornada històrica per al Moianès des-
prés que el Parlament va aprovar la se-
va constitució com a 42a comarca de
Catalunya, validant la iniciativa dels
municipis i la consulta popular que
es va pronunciar pel sí.

“Sé que el rei d’Espanya ha
vingut al Parlament Europeu.
Tinc reunions tot el dia. De fet,
sóc aquí per treballar”
Josep-M. Terricabras @JMTERRICABRAS

“Mentre Pablo Iglesias ofrena
a Felip VI la sèrie ‘Joc de trons’
aquí n’hi ha que volem una
República Catalana, sense
reis ni messies”
Jordi Borràs @JORDIBORRAS

“No reconec una Convergència
que planta el cap de l’Estat en
visita oficial al Parlament
Europeu. És de vergonya,
@ramontremosa”
Ignasi Guardans @IGUARDANS

“Mentre el ministre integrista
persegueix i falseja informes
d’‘indepes’, acabarem tenint
un ensurt gihadista”
Eduard Cabús @EDUARDCABUS

“Rivera felicitant els ‘cossos i
forces de seguretat de l’Estat’
i no els Mossos per l’operació
antigihadista”
Caragirat @CARAGIRAT

“A Manresa els seguidors de
Podemos recollint signatures
per la candidatura municipal
repartint DVD i fotografies
de Felipe VI, pregunto”
Vila Pep @PEPMARIAVILA
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Sr. Ramon
Espadaler,
ajudi’ns!
b Tinc uns amics colombians
que fa temps que viuen i treba-
llen a Catalunya, prop de casa, i
cal que anualment renovin el
permís de residència. Els toca
fer-ho a la Policía Nacional de
Badalona, a l’avinguda dels
Vents. L’horari és de les nou del
matí a les dues del migdia. No
donen hora i cal fer cua. Si hi
vas a les nou, hi ha tantes per-
sones que no podràs agafar
número i et diran “vuelva usted
mañana”. Si hi vas a les set del
matí, massa gent i tampoc en-
traràs. Els meus amics hi van
entre les dues i les tres de la
matinada per assegurar-se ob-
tenir el permís (que no surt pas
regalat, eh?). Aquest drama és
compartit per gent gran, mares
i pares amb fills petits, fred,
vent, pluja, tothom a peu dret
hores i hores (i tots els inconve-
nients que vulgueu afegir-hi):
un desastre, una falta de res-
pecte absoluta cap a les perso-
nes, propi d’un govern autorita-
ri de república bananera.

I és que el permís és obliga-
tori! “No omplis fulls de recla-
mació que van a la paperera”,
em diuen els meus amics. Into-
lerable. I això passa, avui, a l’Es-
tat espanyol, on “todo va muy
bien”. Els meus amics desitgen
més que jo (que ja és dir) la in-
dependència de Catalunya,
perquè amb el Sr. Espadaler ai-
xò no passaria. Sr. Espadaler,
sabem que no és competència
seva, però pot parlar amb el
comprensiu Jorge Fernández
per arreglar aquest problema?
Els meus amics immigrants li
estaran molt agraïts.
JORDI FOLCH SOLER
Vilassar de Dalt (Maresme)

L’art a París

b L’oferta artística de París
continua sent una de les més
atractives d’Europa. En un cap
de setmana pots contemplar i
admirar, entre d’altres, la re-
trospectiva de Velázquez al
Grand Palais, amb la meitat de
la seva producció, uns 51 qua-
dres, cedits per museus inter-
nacionals i col·leccions priva-
des, i entre ells destaco La forja
de Vulcà, La Venus del mirall, La
Mulata, La Immaculada Con-
cepció, i sobretot el retrat del
papa Innocenci X, que va fasci-
nar Francis Bacon i va desagra-
dar al mateix papa perquè el va
trobar “troppo vero” i va veure
reflectida en la pintura la bruta-
litat del seu rictus. Podem anar
al Bois de Boulogne i admirar i
visitar l’edifici laberíntic que
Frank Gehry ha dissenyat per a
la Fundació Vuitton, a l’estil del

Guggenheim de Bilbo, però uti-
litzant com a materials vidre i
fusta en lloc del simbolisme
metal·lúrgic platejat.

Un lloc de descobriment de
creació artística contemporà-
nia amb col·leccions molt ex-
tenses d’obres mestres del se-
gle XX, de Bacon, Giacometti o
Messager. Per acabar, podem
assistir a la representació a la
Bastille de l’òpera Rusalka –la
dona encantada–, basada en
La sireneta, de Hans C. Ander-
sen, interpretada meravellosa-
ment per la soprano Olga Gu-
ryakova en el paper de Rusalka,
que pertany a la família de les
sirenes i altres donzelles aquà-
tiques i que anhelava convertir-
se en ésser humà per poder es-
timar com una dona terrenal.
ANTONI VILANOVA CASALS
Barcelona

Agraïment als
treballadors de
la sanitat pública
b El dia 18 de març vàrem anar
a l’hospital de la Vall d’Hebron
derivats des del CAP d’Horta
per la Dra. Charlotte Wolley
Dod, oftalmòloga, que en de-
tectar una inflamació del nervi
òptic va considerar que ens di-
rigíssim el mateix dia a urgèn-
cies infantils. La nostra sorpre-
sa va ser que, en arribar al ser-
vei, la doctora s’hi havia posat
en contacte, i a la nostra filla
Bruna ja l’estaven esperant. Va-
ren fer proves, contrastar i tor-

nar a contrastar, i el diagnòstic
va ser prou clar i ràpid: la Bruna
tenia un tumor cerebral. Aque-
lla nit ja va ser la primera d’hos-
pital... La Bruna ha estat tracta-
da per l’equip de neurocirurgia
pediàtrica, operada d’una ven-
triculocisternostomia endoscò-
pica pel Dr. Esteban Cordero i
d’una craniectomia suboccipi-
tal per la Dra. M. Antònia Poca.

Durant el seu ingrés ha estat
a la primera planta de cirurgia
infantil, al servei de postope-
rats, a l’UCI pediàtrica i a ur-
gències en la seva entrada a
l’hospital. Volem expressar el
nostre reconeixement a tots els
professionals que formen la sa-
nitat pública, el nivell d’excel-
lència de la qual hem pogut
comprovar, i l’excel·lència dels
seus professionals. Des de la
seva pediatra de zona, la Dra.
Dolors Valls, que n’ha estat
pendent en tot moment, fins a
la Dra. Charlotte Wolley Dod,
oftalmòloga que va alertar de la
urgència telefònicament, pas-
sant pels pediatres del servei
d’urgències, a tot el personal de
la primera planta de cirurgia in-
fantil, a cada un dels zeladors i
zeladores, auxiliars, infermers i
infermeres, a les persones que
des de la seva tasca adminis-
trativa ens han atès, secretàri-
es, supervisores, a l’equip de
neurocirurgia pediàtrica per la
seva excel·lència i professionali-
tat, a la Dra. Jannet Paola Cano,
que en tot moment ha estat
pendent de la bona evolució de

la Bruna, i en especial a la Dra.
M. Antònia Poca, per la seva
magistral dedicació, claredat i
professionalitat. Voldríem fer
palès el nostre suport a tots els
professionals de la sanitat pú-
blica, que amb la seva dedica-
ció fan que això que tenim sigui
un servei esplèndid. Voldríem
constatar, també, la nostra dis-
conformitat amb la gestió de la
sanitat pública, que prioritza
l’economia a la qualitat, el ren-
diment a les persones, els ob-
jectius als professionals.

Defensem i donem suport a
la sanitat pública i als seus pro-
fessionals, que supleixen l’evi-
dent manca de personal amb la
seva brillant feina. Amb la nos-
tra filla Bruna encara ens que-
den més batalles per lluitar a
l’hospital, al costat de profes-
sionals diferents, altres serveis,
i en cap cas dubtem que segui-
rem trobant la mateixa manera
de fer bé la feina. Moltes grà-
cies a tots i totes... Seguiu cre-
ient en el que feu, si us plau.
MERCÈ CIVIT GARCÉS, en nom
de la família Martínez Civit
Barcelona

Desatenció
municipal
b Fa més d’un any, vaig efec-
tuar reiterades trucades al telè-
fon del civisme per demanar
que, amb motiu dels esdeveni-
ments populars al barri de
Sants, no es deixessin les tan-
ques metàl·liques municipals
de protecció davant de l’accés
a la finca del número 36 del
carrer Sant Crist, ja que, a cau-
sa de la reduïda amplada de la
vorera, s’obstaculitza el pas de
vianants, sobretot les persones
grans, persones amb mobilitat
reduïda, amb cotxets, carros de
comprar, etcètera, i hi ha alter-
natives molt més adients.

Tot i que, finalment, vaig re-
bre un escrit en què em comu-
nicaven que s’havien donat les
ordres oportunes per tal d’evi-
tar, en endavant, aquest pro-
blema, no solament no ha estat
així, sinó que les meves queixes
posteriors a la directora de Ser-
veis a les Persones i al Territori
no han estat ateses ni perso-
nalment, ni per escrit, ni per
correu electrònic ni per telèfon,
i el problema persisteix cada
cop que hi ha una celebració al
carrer. Agrairé que, entre les
actuacions desinteressades de
l’actual govern municipal a la
vista de les imminents elecci-
ons, es prengui en consideració
la meva queixa, si més no, te-
nint en compte la mala imatge
que dóna la desatenció dels
responsables municipals en-
vers els ciutadans.
CONRAD CRISTÒBAL
Barcelona

A Catalunya, la gestió dels serveis i les ajudes econòmiques
pel que fa a la dependència de les persones correspon a la
Generalitat. S’hi poden acollir totes les persones que tenen
alguna malaltia o alguna discapacitat que els impedeixi rea-
litzar la seva vida amb normalitat. Solament des de l’inici
del tràmit fins a arribar a l’aprovació de l’ajut, poden passar
entre vuit i dotze mesos. Quan es tracti d’una demanda de
prestacions econòmiques previstes en l’article 18 de la llei
39/2006, aquestes quedaran subjectes a un termini sus-
pensiu màxim de dos anys a comptar des de la data de re-
solució del reconeixement de la prestació, i segons el reial
decret llei 8/2010 de 20 de maig, el capítol III suprimeix, per
als nous sol·licitants, la retroactivitat del pagament de pres-
tacions per dependència al dia de presentació de la sol·lici-
tud. Per tant, aquestes persones hauran d’esperar-se a co-
brar un termini de tres anys a comptar des de l’inici dels trà-
mits, ja que no es comença a pagar fins al cap de dos anys i
no estan obligats a pagar endarreriments. Aquesta decisió
es basa en el reial decret 8/2010, el qual esmenta que la
intencionalitat és establir mesures per contribuir a la sos-
tenibilitat de les finances públiques.

Jo em pregunto: fer contribuir les persones malaltes i
amb disminució a la sostenibilitat de les finances públiques,
passant per sobre de les seves necessitats econòmiques,
es considera just? Sincerament, crec que cal un replanteja-
ment de què és prioritari i què no ho és.

Retallades aplicades
a la llei de dependència

MONTSE SUBIRANA. Vic (Osona)


